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Ylva Johansson: Am propus Consiliului sa stabileasca data eliminarii controalelor

la frontierele terestre pentru România si Bulgaria

Comisarul European pentru Afaceri Interne, Ylva Johansson, a  declarat, joi, la Sofia, ca în urma cu doua

zile a propus Consiliului sa  stabileasca în acest an data la care sa se elimine controalele interne  la

frontierele terestre pentru România si Bulgaria.

Ministrul Afacerilor Interne, Catalin Predoiu, si comisarul European  pentru Afacerile Interne, Ylva Johansson au

participat, la Sofia, la o  întâlnire cu ministrul de Interne bulgar, Kalin Stoyanov, cu privire la  aderarea României

si Bulgariei la spatiul Schengen.

"Aceasta propunere va fi discutata în cadrul urmatorului Consiliu din  iunie. Şi stiu ca este o prioritate si pentru

presedintia belgiana.  Vreau sa va spun ca am avut un schimb foarte constructiv de opinii, unde  ambii ministri,

Stoyanov si Predoiu, au vorbit despre îmbunatatirile  realizate atât în Bulgaria, cât si în România. De asemenea,

am observat,  prin diferite misiuni de fact-finding si evaluari ale Comisiei, ca  aceste doua tari, Bulgaria si

România, sunt de fapt mai bine pregatite  sa respecte toate cerintele Schengen decât unele dintre celelalte state 

membre", a spus comisarul european.

Ylva Johansson a adaugat ca atât Bulgaria, cât si România sunt în avans  fata de unele dintre celelalte state

membre în ceea ce priveste  implementarea, datorita tuturor eforturilor depuse la frontierele  externe.

"Este impresionant sa vedem toate aceste progrese. Şi ultimul lucru pe  care as dori sa-l spun este ca aceasta a fost

o problema foarte  importanta pentru Comisie, dar si pentru mine personal, sa vad Bulgaria  si România ca membri

deplini ai spatiului Schengen. Şi sunt absolut  convins si foarte motivata sa vad ultima decizie de eliminare a 

controlului la frontiera terestra în timpul mandatului meu de comisar  european", a afirmat Johansson.

Ministrul Afacerilor Interne, Catalin Predoiu, a declarat, la rândul  sau, ca atât România, cât si Bulgaria sunt

pregatite pentru eliminarea  controalelor la frontierele terestre.

"Suntem pregatiti sa o facem. Am implementat cu succes decizia luata în  2023. Am luat masurile necesare pentru

a securiza frontierele noastre si  frontierele europene pentru a combate migratia ilegala si crima  organizata

transfrontaliera. Şi este adevarat, suntem aici pentru a  sarbatori un rezultat important obtinut anul trecut. Dar

suntem si aici  pentru a ne organiza eforturile pentru a continua munca noastra în  beneficiul cetatenilor nostri în

2024 pâna când vom finaliza acest  important proiect european, care este extinderea acquis-ului Schengen la  toate

frontierele pentru România si Bulgaria", a spus Predoiu.

El a mentionat ca au fost discutate în detaliu toate masurile pentru a  integra eforturile politistilor români la

frontiera interna pentru a  combate crima organizata, pentru a lupta împotriva migratiei ilegale.

"Sunt sigur ca împreuna cu comisarul Johansson si cu restul statelor  membre UE vom atinge obiectivele noastre

anul acesta. Va multumesc  foarte mult si abia astept sa colaborez cu dumneavoastra", a afirmat  Predoiu.
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